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Slovo starosty

Vážení spoluobčané,
   letos nás čekají dvoje volby -  na jaře 

již  popáté volby do Evropského parla-
mentu, na podzim pak volby do krajských 
zastupitelstev a do Senátu parlamentu 
České republiky. Prezident republiky Petr 
Pavel vyhlásil termín voleb do Evropské-
ho parlamentu na pátek 7. června 2024 
a sobotu 8. června 2024. Miliony Evropanů  
se zúčastní v evropských volbách   utvá-
ření budoucnosti evropské demokracie. 
Demokracie začíná u občanů: hlasováním 
v evropských volbách vytváříme rozhod-
nutí, která ovlivňují naše životy. Pokud se 
voleb nezúčastníme, nebudeme se podílet 
na utváření své vlastní budoucnosti. Záro-
veň ale ztrácí svou sílu i evropská parla-
mentní demokracie a její hodnoty pozbý-
vají smyslu.

  I letos  proběhla  v Obci Vlkaneč  
6. dubna  celonárodní akce Ukliďme svět, 
ukliďme Česko. Za naše obce se celkově 
zúčastnilo 51 občanů včetně dětí. Bylo 
sebráno (uklizeno) 10 pytlů směsného od-
padu, 8 pytlů plastového odpadu, 3 pytle 
skleněného odpadu, 1 pytel plechovek, 
27!!! pneumatik a 1 záchodová mísa v lese.  
Děkujeme všem účastníkům této úklidové 
akce  a též  pořadatelům.

   Oprava  místní komunikace v Kozo-
hlodech je  před předáním, respektive před 
kolaudací stavby. Na tuto akci jsme požá-
dali Středočeský krajský úřad o poskytnutí 
dotace ve výši 622 000,- Kč.

    Dotace na dopravní automobil pro 
SDH Vlkaneč byla potvrzena jak od Mi-
nisterstva vnitra České republiky, tak od 
Středočeského krajského úřadu včetně 
technických podmínek, v současné době je 
vyhlášeno výběrové řízení na dodavatele. 

   23. dubna byla zahájena výstavba spor-

tovní haly pro ZŠ. Začala skrývka ornice 
a odvoz na deponii. Bude se pokračovat 
hloubením základových patek a základů 
samotné budovy. 26. dubna 2024 nám byla 
doručena oficiální  Registrace akce a Roz-
hodnutí o poskytnutí dotace od Národní 
sportovní agentury ve výši 16.248.501,- 
Kč a 10. května 2024 byla částka připsána 
na účet obce. Další finance poskytne Obec 
Vlkaneč ze svého rozpočtu. 

  Jako každoročně se   30. dubna  pálily  
čarodějnice.  Již v loňském roce jsme žáda-
li občany o zdrženlivost při navážení větví 
a ostatního materiálu.  Bohužel, byli jsme 
zklamáni. Upozorňuji, že v takovém roz-
sahu, jako to bylo letos ve Vlkanči,  když 
si tam dovezl kdokoliv cokoliv, již příště 
nebude.  Od 1. května 2024 je přísně  za-
kázáno ukládat (větve, pařezy, a jakýkoliv 
další hořlavý i nehořlavý  materiál) za hři-
štěm  na místě, kde se pálily čarodějnice. 
Jedná se o  část soukromého a část obecní-
ho pozemku. Veškerá taková činnost bude 
považována jako založení černé skládky. 
Při výstavbě umělého hřiště jsme nechali 
vybudovat na stožáru osvětlení přípravu 
na umístění kamerového systému a pokud 
budeme muset, kamerový systém oživíme. 
Příští rok se bude tradiční  pálení konat 
v jiném formátu a jinde.   

   A ještě jednou k černé skládce na lesní 
cestě u prameniště rybníků Pražák a Pol-
ňák v Kozohlodech. Dvakrát byla uprave-
na.  Bohužel to, co se stalo teď, je vrchol 
„čuňačiny“. Zasypaná je cesta do lesa sta-
vebním odpadem, jsou naházeny balíky 
slámy, větve, směsný odpad. Obec proto 
zakoupila první fotopast, pořízení dalších  
bude následovat, a inkriminovaná místa 
budou monitorována. Případné důkazy bu-
dou předány Policií ČR. Velmi mě mrzí, že 

vše je dílem místních občanů.
    Přeji Všem krásné léto a příjemně pro-

žití dovolené jak v cizině, tak i v tuzem-
ských destinacích.

Josef Klaus,
starosta obce

2 Oprava místní komunikace, Kozohlody Výstavba sportovní haly ZŠ, Vlkaneč

Ukliďme Česko, Přibyslavice

Ukliďme Česko, Vlkaneč
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Zastupitelstvo

Zastupitelstvo bere na vědomí: 
• Kontrolu usnesení z minulých zasedání 

zastupitelstva obce. 
• Informace z LD Chraňbož. 
• Informaci o dotaci na tělocvičnu ve Vlkan-

či  -  Informaci o vyhodnocení žádosti o  
dotaci na FVE  

• Informace o vyhodnocení žádosti o dotaci 
na nádoby na tříděný odpad 

• Informaci o zahájení  práce na přípojce 
elektřiny k nové tělocvičně. 

• Informaci o nabídce na odkoupení pozem-
ků korporace 60,-Kč/m2 v rámci nového 
mapování při obnově katastrálního operá-
tu 

• Informaci o konání příštího zastupitelstva  
dne 26. 3. 2024 ve Vlkanči. 

• Plán kulturních akcí na rok  2024. 
• Informaci o besedě  – Četnické humoresky 

dne  4. 4. 2024 ve Vlkanči. 
• Informace o  promítání filmu dne  25. 3. 

2024 ve Vlkanči. 
Zastupitelstvo obce schvaluje:  
• Program ZO 27. 2. 2024. 
• Ověřovatele zápisu ZO dne 27. 2. 2024 

Josefa Altmanna  a Jaroslavu Havlinovou. 
• Výsledky výběrového řízení na Rekon-

strukci místní komunikace v Kozohlodech 
dle přiložené Zprávy z výběrového řízení 
ze dne 12. 2. 2024. 

• Inventarizační zprávu Obce Vlkaneč ke 
dni 31. 12. 2023.  

• Inventarizační zprávu PO ZŠ a MŠ ke dni 
31. 12. 2023. 

• Návrh na likvidaci majetku  Obce Vlka-
neč.                                   

• Návrh na likvidaci majetku  PO ZŠ a MŠ 
Vlkaneč. 

• Rozpočtové opatření č. 01/24. 
• Protokol o kontrole hospodaření OÚ Vlka-

neč ze dne 14. 02. 2024. 
• Protokol o kontrole hospodaření PO ZŠ a 

MŠ Vlkaneč ze dne 06. 02. 2024. 
• Výběr TDI na stavbu tělocvičny Vlkaneč a 

to pana Ing. Lukáše Semeráda. 
• Výstavbu přípojek splaškové kanalizace a 

vodovodu na pozemku obce Vlkaneč p.č. 
450/3 v k.ú. Kozohlody k nově budované-
mu RD manželů J. 

• CN projektanta Ing. Miloslava Bárty  na 
vypracování dokumentace nových komu-
nikací v lokalitě Ke Kozohlodům ke sta-
vebnímu povolení ve výši 139 100,-Kč. 

Zastupitelstvo obce ukládá:  
• Uzavřít smlouvu o dílo s dodavatelem – 

dle výsledného pořadí – firmou ROKOS 
STAVBY, spol. s r.o. Čáslav, po uplynutí 
termínu na odvolání ostatních účastníků. 
Termín do 31. 3. 2024. Zodpovídá staros-
ta. 

• Uzavřít SOD na TDI na předmětnou za-
kázku s Ing. Miloslavem Bártou. Termín: 
do 31. 3. 2024. Zodpovídá starosta. 

• Uzavřít SOD na TDI na předmětnou za-
kázku s Ing. Lukášem Semerádem. Ter-
mín: do 31. 3. 2024. Zodpovídá starosta. 

• Uzavřít SOD na vypracování dokumenta-
ce s Ing. Miloslavem Bártou. Termín do 
31. 3. 2024. Zodpovídá starosta. 

Zastupitelstvo obce zamítá:  
• Žádost o pokračování podpory linky bez-

pečí ve výši 5.000,- Kč.

Usnesení Zastupitelstva obce
Rekapitulace usnesení z 2. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 

27. 2. 2024 v sále Obecního domu Kozohlody  

Usnesení Zastupitelstva obce
Rekapitulace usnesení z 3. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 

26. 3. 2024 na OÚ ve Vlkanči

Zastupitelstvo bere na vědomí: 
• Kontrolu usnesení z minulých zasedání 

zastupitelstva obce. 
• Informace z LD Chraňbož. 
• Žádost SDH Přibyslavice.  
• Informace o akci Ukliďme Česko. 
• Informaci o dotaci na FVE a tepelné čer-

padlo. 
• Informaci o podané žádosti na Středočes-

ký kraj ohledně dofinancování hasičského 
auta. 

• Informaci o předání staveniště „Rekon-
strukce místní komunikace na pozemku 
par.č. 989/1 a 450/3 Kozohlody“ firmě 
ROKOS STAVBY s.r.o.

• Informaci o 59. výzvě Ministerstva život-
ního prostředí na dotaci na popelnice. 

• Informaci ohledně písemné stížnosti na 
objekt čp. 29 v Přibyslavicích (Cukrárna 
u Žofínky). 

• Příští zastupitelstvo se bude konat dne 23. 
4. 2024 v Přibyslavicích (původně mělo 
být 30. 4.2024).  

• Informaci o termínu předání staveniště pro 
výstavbu tělocvičny ve Vlkanči. 

• Informaci o dotazu zda pořádat akci 

„Letní slavnosti“. 
• Informaci o pořádání besedy „Četnické 

humoresky“.       
Zastupitelstvo obce schvaluje:  
• Program ZO 26. 3. 2024. 
• Ověřovatele zápisu ZO dne 26. 3. 2024 Jo-

sefa Rejneka  a Martinu Novákovou. 
• Prohlášení o uznání vlastnictví pana K.B. 

a paní J.B. , bytem Vlkaneč, k pozemku 
par.č. 448/10, v k.ú. Vlkaneč, v obci Vl-
kaneč. 

• Finanční příspěvek pro Záchranou stanici 
v Pavlově ve výši 3.000,-Kč. 

• Účetní závěrku PO ZŠ a MŠ Vlkaneč za 
rok 2023. 

• Cenovou nabídku na opravu sociálního za-
řízení na poště ve Vlkanči od firmy Radek 
Šemík, cena celkem 75.700,-Kč. 

• Rozpočtové opatření č. 2/2024. 
Zastupitelstvo obce ukládá:
• Uzavřít darovací smlouvu na 3.000,-Kč se 

Záchranou stanici v Pavlově. Termín: do 
30. 4. 2024. Zodpovídá starosta. 

• Uzavřít smlouvu o dílo s firmou Radek Še-
mík za celkovou cenu 75.700,-Kč. Termín: 
do 30. 4. 2024. Zodpovídá starosta.

Veřejná zasedání 
zastupitelstva obce

Zasedání zastupitelstva obce se budou 
v roce 2024 konat poslední úterý v měsí-
ci od 18 hodin, střídavě v našich obcích.

Rozpis červen – prosinec 2024:

• 25. června 2024 Vlkaneč
• 30. července  2024  Přibyslavice
• 27. srpna 2024  Kozohlody
• 24. září 2024 Vlkaneč
• 29. října 2024 Přibyslavice
• 26. listopadu 2024  Kozohlody
• 20. prosince 2024 Vlkaneč

Připomínáme, že svoz nebezpečného   
odpadu proběhne dne 9. července 
2024 ( úterý) od 7.00 hodin ve všech 
třech našich obcích. Pokud dojde k 
nějakým změnám, budou Vám in-
formace včas předány. Opět nemohu 
nepřipomenout, že občané našich 
obcí mají bezplatné uložení nebez-
pečného odpadu, kovů, objemných 
odpadu a stavební suti ve sběrném 
dvoře v Golčově Jeníkově a v případě 
uložení zeleného odpadu  v  kompo-
stárně tamtéž.

Svoz nebezpečného odpadu

Černá skládka v Kozohlodech

Nejsem celá nebezpečná, pomůže někdo?



Zastupitelstvo
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Mateřská škola

V měsíci lednu jsme se v naší školce 
nejprve seznámili s tradicí Tří králů. Děti 
s radostí zkoušely hrát jejich příběh a spo-
lečně jsme si zpívali u klavíru tradiční pí-
seň My tři králové jdeme k vám.

24.1.2024 se ve školce konal ,,Sněhu-
lákový den“. Díky bílému oblečení se 
všechny děti proměnily ve sněhuláky, pl-
nily spoustu ,,sněhových“ úkolů a společně 
venku postavily obrovského sněhuláka. 

6.2.2024 se ve školce konal již tradiční 
„Karneval“. Všechny masky se předvedly 
ve své plné kráse, zatančily si a zapojily 
se do soutěží a her. Nechyběla ani hostina. 
Děkujeme rodičům, kteří připravovali ob-
čerstvení pro děti.

14.3.2024 za námi do školky přijelo di-
vadlo Šneček, s pohádkou Kovář Mikeš. 

9.4.2024 nás navštívila paní lektorka 
s programem: Malá technická univerzita. 
Děti si zahrály na architekty a společně 
postavily spoustu domečků z Lega.

18.4.2024 se ve školce konal „Doprav-
ní den“. Děti si mohly z domova donést 
do školky jakýkoliv dopravní prostředek 
a s ním plnily zadané úkoly. Naučily se 
základní dopravní značky a společně jsme 
dopravní den zakončili prohlídkou místní-
ho vlakového nádraží.

20.4.2024 proběhl ve školce výukový 
program s názvem „Včely“ divadelní for-
mou. Život včel je pro všechny velký zá-
zrak a děti byly nadšené, co taková malá 
včelka dokáže a jak je pro svět důležitá.

30.4.2024 jsme se převlečeni za čaroděje 
a čarodějnice zúčastnili s krátkým progra-

mem „čarodějnického sletu“ u ZŠ.
2.5.2024 se ve školce konal „Knížkový 

den“. Děti si přinesly své nejoblíbenější 
knihy. Plnily zadané úkoly, dozvěděly se 
například, kdo je spisovatel, vydavatel, co 
je knihovna a jak se ke knihám chovat.

Odpoledne tentýž den proběhl i zápis do 
mateřské školy. Přivítali jsme nové dětičky 
s jejich rodiči, kteří si prohlédli prostře-
dí naší školky, seznámili se s provozem 
a podmínkami pro přijetí do MŠ. Děti si 
pohrály se staršími kamarády a prozkou-
mávaly nové prostředí, které je od září 
čeká. Už se na všechny moc těšíme.

  
Lucie Bernatová,

učitelka MŠ 

Usnesení Zastupitelstva obce
Rekapitulace usnesení ze 4. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 23. 4. 2024 v Přibyslavicích

Zastupitelstvo bere na vědomí: 
• Kontrolu usnesení z minulých zasedání 

zastupitelstva obce. 
• Informace o dopravní obslužnosti. 
• Informace z LD Chraňbož. 
• Informaci o dokončení místní komunikace 

v Kozohlodech 
• Informaci o zahájení výstavby tělocvičny 

ve  Vlkanči 
• Informaci o výměně topení na OÚ Vlka-

neč 
• Informace o dotaci na  DA pro SDH Vl-

kaneč 
• Informace o místní energetické koncepci 
• Informace o zahájení opravy  sociálního 

zařízení  v budově pošty Vlkaneč 
• Výsledky akce Ukliďme Česko 
• Informace o schůzce  s projektantem na 

opravu náhonu rybníka  
• Informace o instalaci vchodových dveří v 

budově  restaurace Přibyslavice 

• Informace o zadání projektu chodníku v 
lokalitě u Kovářáku ve Vlkanči 

• Informaci o proběhlé besedě na téma Čet-
nické dějiny, Četnické humoresky ve Vl-
kanči 

• Informace o dobudování chodníku ke 
školce a k hasičárně ve Vlkanči 

• Informace o novém mapování ve Vlkanči 
• Informace p. N. o problémech s odpadem 

v budově čp. 29 v Přibyslavicích 
• Informaci p. R. o problémech s DČOV  
• Informaci o problému v Přibyslavicích od  

začátku obce od Bratčic  na náves 
• Ohrožení chodců  automobily 
• Příští zastupitelstvo obce se bude konat v 

úterý 28. 05. 2024 v Kozohlodech od 18 
hodin 

Zastupitelstvo obce schvaluje:  
• Program ZO 23. 4. 2024 
• Ověřovatele zápisu ZO dne 23. 4. 2024 Jo-

sefa Altmanna  a Jaroslavu Cempírkovou. 

• Dodatek  č. 2 ke Smlouvě o zajišťování a 
financování dopravní obslužnosti se Stře-
dočeským krajem zastoupeným IDSK. 

• Změnu názvu DSO Mikroregion Čáslav-
sko na „Mikroregion Čáslavsko, společen-
ství obcí (s. o.)“ a s tím související změnu 
stanov. 

• Rozpočtové opatření č. 3/2024. 
• Rozbor hospodaření za I. čtvrtletí 2024. 
• Josefa Klause, starostu, k zastupování 

Obce Vlkaneč na valné hromadě VHS 
Vrchlice Maleč, a.s. dne 27. 5. 2024. 

• Zastupitelstvo obec pověřuje: 
• Starostu obce, aby v souladu s tímto usne-

sením hlasoval při projednávání trans-
formace svazku na shromáždění starostů 
DSO Mikroregion Čáslavsko. - Josefa 
Klause, starostu, k zastupování Obce Vl-
kaneč na valné hromadě VHS Vrchlice 
Maleč, a.s. dne 27. 5. 2024. 



V měsíci lednu jsme ukončili první 
pololetí školního roku předáním vysvěd-
čení 31.1. 2024. Všichni žáci prospěli 
a v pátek 2. února měli pololetní prázd-
niny. Jarní prázdniny byly od 26.2.–1.3. 
a děti si užily dny volna, které většina vy-
užila k zimním radovánkám na horách.                                                    
V pondělí 5. února jeli žáci 4. a 5. ročníku 
na společnou projektovou výuku „Kniha-
ři – Česká republika“ do ZŠ ve Zbýšově. 
Pod vedením lektorky p. Jitky Lišofské 
Rosické si během projektového dne tvoři-
li cestovatelský lapbook. Při jeho výrobě 
si vyzkoušeli základní knihařské postupy 
– rýsování, výroba desek, překládání. Dě-
tem postupně vznikla jednoduchá učební 
pomůcka. Při její výrobě si zopakovaly 
probírané pojmy z učiva o ČR. Na závěr 
proběhla vědomostní hra, kdy žáci byli 
rozděleni do skupin a odpovídali na vy-
brané otázky o ČR. Společně si zopakovali 
probrané učivo a poznali nové kamarády.                                     
Dne 14. 3. žáci 1. a 2.ročníku se zúčast-
nili divadelního představení v MŠ „Kovář 
Mikeš“. Všem se pohádka velmi líbila 
a prohlédli jsme si společně loutky a ku-
lisy. 

V březnu jsme si připomněli Velikonoce, 
které jsou svátky jara, a my školu již tra-
dičně zdobíme. Vnitřní prostory i zahrád-
ka byly vyzdobeny jarními motivy a kras-
licemi. Jarní pozdravy a přání pro všechny 
od žáků ZŠ jsme připevnili na plot. Cílem 
je přiblížit dětem lidové zvyky, které by 
neměly zaniknout. Letos jsme opět uspo-
řádali dne 27. 3. odpoledne „Jarní dílny“ 
pro rodiče a žáky naší školy. Děti tvořily 
za pomoci dospělých kohoutky z květní-
ků, dekorativní závěsy – vejce z provázků, 
zajíčky z věnečků ubrouskovou technikou 
a jarní dřevěný plůtek. Prožili jsme krásné 
odpoledne. Rodiče s dětmi si odnášeli vý-
robky, které společně vytvořili. Na tvářích 
všech byla vidět spokojenost a radost. 

V úterý 2. dubna byl pro žáky připra-
ven projekt v rámci čtenářské gramot-

nosti „beseda s Michaelou Fišarovou“. 
Paní spisovatelka interaktivním způso-
bem představila sebe i svoji tvorbu, kdy 
se zaměřila na dvě knihy a v ní probíra-
ná témata. Ze svých knížek Třídnice 4.B: 
Povodeň, Kája a Klaudie: Hra na štěstí                                                   
byly vybrány a zpracovány ukázky, které 
dramaticky doplnil profesionální herec 
Miroslav Reil. Děti se tak aktivně zapojily 
do děje a s napětím ukázky sledovaly. Zá-
roveň se dozvěděly zajímavosti ze zákulisí 
přípravy tisku knih. Na závěr byl prostor 
pro dotazy a autogramiáda p. spisovatel-
ky, která velmi ráda všem do zakoupených 
knih napsala věnování. Doufáme, že naši 
žáci najdou ve čtení knih svou zálibu.

V sobotu 6. dubna jsme se zúčastnili 
akce „Ukliďme Česko – ukliďme Vlka-
neč“. Počasí nám přálo. Dostali jsme za 
úkol uklidit cestu k lesnímu jezírku a okolí 
silnice k lesu na Chlumek. Rozdělili jsme 
se na dvě skupiny a věci, které do přírody 
nepatří, jsme třídili do odpadkových pyt-
lů. Po návratu jsme měli radost, že jsme 
naše okolí důkladně vyčistili.  

V rámci dopravní výchovy spolupracu-
jeme s Městskou policií v Čáslavi. Výuka 
je pro žáky 3. – 5. ročníku. Řešení doprav-
ních situací proběhlo ve škole dne 8. 4. a na 
konci školního roku nás ještě čeká praktic-
ká část na dopravním hřišti v Čáslavi.   

Ve čtvrtek 9. 4. se v rámci polytechnic-
ké výuky konal projekt „Malý architekt“. 
Paní lektorka žáky seznámila s typy domů 
a jejich stavbou. Pak obdrželi všichni plá-
ny různých staveb, podle nich ze stavebni-
ce lego společně stavěli domy a doplnili 
i zařízení jednotlivých místností. Všichni 
předvedli svou šikovnost a představivost 
při práci se stavebnicí

V pátek 12. dubna se konal zápis do 
1. ročníku ZŠ pro školní rok 2024/25. Naše 
budoucí prvňáčky při vstupu do školy víta-
ly pohádkové bytosti. „Víla Amálka a Čer-
vená Karkulka“ zavedly děti do třídy, kde 
je čekaly p. učitelky s různými aktivitami. 

Poznávaly pohádkové knížky, přiřazovaly 
počet teček k číslicím a rozeznávaly geo-
metrické tvary a kladly je dle pokynů na 
magnetickou tabulku, zařazovaly zvířata 
do lesa nebo na farmu, vyprávěly podle 
obrázků pohádku O veliké řepě. Před-
vedly také své sportovní nadání – hod na 
koš, běh s překážkami… Kreslily obrázek 
a plnily matematické úkoly na PC. Na dě-
tech bylo vidět, jak se do školy těší. Domů 
si odnášely různé dárky, např. papírovou ak-
tovku, která jim tento den bude dlouho při-
pomínat. Do 1. ročníku bylo zapsáno 7 dětí         
.                                                                                                                                                               

V úterý 30. 4. se konal projekt „slet ča-
rodějnic“. Od rána se do školy slétaly hrů-
zostrašné čarodějnice na svých košťatech. 
Nejprve se sešla čarodějnická redakce 
a vydala další číslo „Čarodějného kotlíku“ 
a se svými příspěvky seznámila ostatní na 
společném zasedání. Vyslechli jsme různá 
oznámení, recepty na elixíry mládí, sliny 
se nám sbíhaly při čtení receptů na čaro-
dějné menu. Vyluštili jsme zajímavé kří-
žovky… Dvě čarodějnice z 5. ročníku si 
připravily ingredience na čarovný lektvar, 
který jsme vařili podle zadání v křížov-
ce. V 10 hodin jsme všechna čarodějná 
kouzla, básně i tance předvedli přítomným 
za školou a přivítali jsme malé čarodějnice 
z MŠ. Po odpočinku a občerstvení násle-
doval oblet Vlkanče. Celé dopoledne se 
nám vydařilo. Čarodějnice také zdobily 
zahradu a okolí školy!!

V měsíci květnu a červnu nás čekají dal-
ší projekty a aktivity, na které se již těší-
me. Třeba školní výlet do Šiklova Mlýna, 
fotografování, cyklistický výlet, sportovní 
zápolení…. a pak již prázdniny!

Za všechny zaměstnance školy vám chci 
popřát krásné nadcházející letní měsíce, 
plné pohody a sluníčka, odpočinku a ra-
dostných okamžiků.

     
 Mgr. Marcela Formánková

Základní škola
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Školní družina

Pokud nám počasí dovolilo, trávili jsme 
období zimy venku. Děti se dočkaly i sně-
hu, takže si pár dní užily zimní radován-
ky. Škoda jen, že tu nemáme nějaký ko-
pec vhodný na sáňkování nebo bobování. 
Spoustu času zbylo i na tvoření. Například 
„Valentýnská srdíčka“ nebo masky na ma-
sopust. Na ten se všichni moc těšili. Celý 
týden jsme si o období „Masopustu“ po-
vídali. Škola byla vyzdobená, aby nikdo 
nepochyboval, že nás čeká maškarní rej. 
U vchodu žáky celý týden vítala postava 
klauna. V pátek 9. února se konak velký 
průvod masek vesnicí. Za zvuků bubínků 
a zpěvu obešly děti Vlkaneč. Zastavily se, 
aby si zatančily s p. učitelkami. Ve škole 
je pak čekaly veselé soutěže a na závěr si 
pochutnaly na výborné pizze. Následující 
týden chlapci děvčatům připravili velké 
překvapení. V úterý, než dívkám skončil 
sportovní kroužek, jim chlapci nachystali 
hostinu. Za pomoci p. vychovatelky za-
dělali těsto a usmažili výborné tvaroho-
vé koblížky. Děvčata měla velkou radost 

a všichni společně si na nich pochutnali. 
Ve chvilce všechny koblížky zmizely. 
Mňam…. Vůně se linula po celé škole. 
Období masopustu skončilo.

A než jsme se nadáli, přivítali jsme jaro. 
U nás už je tradicí, že v tomto období „vy-
nášíme Morenu“. Ta byla letos vytvořena 
z pečiva a ozdobena skořápkami vajec. 
Nechybělo i létéčko, které symbolizova-
lo jaro. „Nesem, nesem Morenu, pěkně 
vystrojenú, na oleji smaženú…“ úryvkem 
písně jsme se 20. března vydali k rybní-
ku, kde za doprovodu říkadel děti Morenu 
vhodily do vody. Rozloučili jsme se tak se 
zimou a přivítali nadcházející jaro. 

Zimní motivy při kreativní práci ve ŠD 
vystřídaly práce s jarní a velikonoční té-
matikou. Malovali jsme sněženky, kroku-
sy, narcisky, vyráběli dárečky k MDŽ a 
budoucím prvňáčkům k zápisu. Zdobili 
jsme kraslice, vyráběli velikonoční deko-
race. Také jsme podnikli cestu za pokla-
dem, kterou připravila děvčata pro chlap-
ce.

Dne 4. dubna nás pozval na návštěvu 
chovatel p. Josef Rejnek. Viděli jsme, jak 
hnízdí holubi, právě narozená mláďata 
králíků, prohlédli si včelín, jezírko s ry-
bičkami ….i slepýše. Pan Rejnek nám o 
všem velmi zajímavě vyprávěl a odpovídal 
na dotazy dětí. Patří mu velké poděkování.

Dne 22. dubna jsme ve ŠD společně osla-
vili „Den Země“. Pro děti byly připravené 
různé aktivity na tvoření, třídění odpadu 
do barevných kontejnerů. Přiblížili jsme 
si historii tohoto významného dne, připo-
mněli jsme si vše o recyklaci a zahráli si 
pohybové hry „Dotkni se Země“ a „Země, 
voda, vzduch“. Přejeme naší planetě Zemi 
hodně zodpovědných lidí, kteří myslí na 
budoucnost nás všech.

Před námi je ještě měsíc školních her a 
dobrodružství. Už se těšíme na 1. červen, 
kdy bude „Den dětí“. Určitě si tento svátek 
krásně užijeme a pak už … HURÁ, NA 
PRÁZDNINY!!!

Irena Kratochvílová,
vychovatelka ŠD

Kulturní dění v našich obcích
Jaro je již v plném proudu a počasí, kte-

ré si s námi letos nemilosrdně pohrálo, se 
snad již nastavilo na správnou jarní notu. 
Pojďme si společně zavzpomínat na kul-
turní události v našich obcích.

V únoru a březnu jsme si mohli zatančit 
na plesech, které tradičně pořádaly místní 
spolky. Připravili je hasiči SDH Vlkaneč, 
SDH Kozohlody, MS Diana Vlkaneč a TJ 
Sokol Vlkaneč. Pěkný program a hudba 
doprovázela návštěvníky plesů až do ran-
ních hodin. 

O radost z tance nebyly ochuzeny ani 
děti. Právě pro ty nejmenší byly v obcích 
Vlkaneč a Přibyslavice uspořádány dětské 
karnevaly. Děti se mohly vyřádit při spo-
lečných hrách a soutěžích. Nechyběla ani 

tombola, kdy si každý odnesl nějaké pře-
kvapení domů.

Po několika letech byl vypuštěn ryb-
ník „Dolejšák“. Výlov byl proveden 16. 3. 
2024 v dopoledních hodinách. Důvodem 
k vypuštění byl odchyt dravých ryb. Jaké 
překvapení pro všechny bylo, když v pod-
běrácích neuvízla ani jedna štika. Tuto 
událost zmiňuji v odstavci kultury, protože 
stojí za povšimnutí. Sešla se spousta míst-
ních lidí, kteří pozorovali zajímavé dění a 
práci rybářů. Někteří z přihlížejících, když 
bylo třeba, přiložili ruce k dílu. Veliká po-
dívaná to byla především pro děti. Foto na 
webových stránkách obce.

23. 3. 2024 nás místní sportovci, členové 
TJ Sokol Vlkaneč, pozvali do kina „Pod 

střechou“. Promítání předcházela anketa 
na facebooku spolku. K promítání byl vy-
brán film „ Lítá v tom“. Zpestřením  veče-
ra byly slosovatelné lístky a vyhlášeny dvě 
velmi pěkné ceny. Zájem o tuto kulturu je 
malý, což je velká škoda. Pokud nebude zá-
jem, nemá smysl tuto formu zábavy v obci 
dále nabízet. Všichní víme, že v době 
internetu se prakticky vše dá shlédnout 
z pohodlí domova. Kino „Pod střechou „je 
hlavně o setkání lidí a užití si atmosféry 
nevšedního zážitku ve vlkanečském sále.

Při odkrytí desky na místní škole k po-
ctě pana J. Kopřivy, jsme dostali nabídku 
na uspořádání besedy o historii četnictva. 
Pozvali jsme mezi nás pana plk.  Judr. Mi-
chala Dlouhého, Ph. D. (plk. ve výslužbě). 



Sbor pro občanské záležitosti

Milí občané, máme za sebou krásné 
jarní svátky a těšíme se všichni na milá 
setkávání během příštích letních měsíců.

Za uplynulé období jsme písemně 
i osobně blahopřáli občanům, kteří oslavi-
li svá významná životní jubilea.

Všem oslavencům a Vám ostatním ob-
čanům přeji hlavně pevné zdraví, úspěch 
a pohodu v osobním i pracovním životě.
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Poutavá přednáška o četnictvu a  zajíma-
vých historek z  natáčení Četnických hu-
moresek,  jichž  je Michal Dlouhý auto-
rem námětu, byla zakončena představením 
a prodejem jeho knih. Na dotaz: „ Kolik 
knih napsal?“ překvapivě opověděl, že vy-
dal přes třicet publikací.  Díky přednášce 
jsme příjemně strávili čtvrteční podvečer 
a dozvěděli se spoustu faktu z historie čet-
nictva. Překvapila nás velká návštěvnost 
posluchačů. 

Na co se můžeme těšit v dalších měsí-
cích, se dozvíte v přehledu plánovaných 
akcí. Přehled je zveřejněn na webových 
stránkách obce a samozřejmě i ve Zpra-

vodaji.
Apeluji na občany a na místní spolky, 

kteří plánují programy pro širší veřejnost, 
aby sledovali termíny a tím se vyhnuli pře-
krývání více akcí v jeden den. Při stanove-
ném termínu, prosím, předejte informaci  
přímo mně nebo na OÚ Vlkaneč. Děkuji.                       

Martina Nováková,
předsedkyně kulturní komise OÚ

TJ Sokol Vlkaneč

Milí čtenáři, 
v minulém čísle Zpravodaje, jsem se 

zmiňovala, že předpokladem pro plánová-
ní dalších akcí, je zvolení výboru, což se 
podařilo, takže jsem tu zase s informacemi 
o činnosti našeho spolku. Tak teď sedím 
u počítače, s prsty nehybně položenými na 
klávesnici, a přemýšlím, co napsat, aby to 
bylo něčím zajímavé a jiné. Vždy po do-
psání článku si řeknu, že už si musím dě-
lat průběžně poznámky, ale když nastane 
čas pro další článek, tak zjistím, že sešit s 
názvem TJ je stále prázdný. Takže lovím 
v paměti a různých jiných zdrojích. Ten-
tokrát mě z mého „trápení“ částečně vy-
svobodili členové a přátelé našeho spolku, 
kteří se aktivně účastnili sportovních akcí 
pořádaných jinými spolky či obcemi. Ten-
tokrát tedy začnu těmito událostmi. 

Turnaje ve stolním tenise 
V našem okolí proběhlo několik tur-

najů ve stolním tenise. Zúčastnit se jich 

mohl kdokoliv, kdo má o tento sport 
zájem. Jeden z turnajů probíhal v Gol-
čově Jeníkově, kde se čtyřhry zúčast-
nil Jarmil Zavadil a Radek Zikmunda. 
Umístili se na medailovém 3. místě.                                                                                                                      
Další z turnajů proběhl 30. 3. 2024 také 
v obci Přibyslavice, kde se stali pořadateli 
provozovatelé místního pohostinství a na-
vázali tak na tradici turnajů ve Vlkanči. 

Pořadí: 1. K. Heřmánek, 2. L. Vlach, 
3. R. Zikmunda, 4. J. Vlach

Turistika 
Příznivci turistiky se zúčastnili organi-

zovaných pochodů v našem okolí.  Zkusi-
li pochod okolo Malešova, kde byla cesta 
doplněna zajímavým kvízem. Dalšího po-
chodu s názvem „Údolím Bečvárky  aneb 
Za čertovým kopytem“, který byl organi-
zovaný Sokolem  Plaňany, se zúčastnily 
členky našeho spolku  a ušly poctivých 15 
km.

V nedalekém Golčově Jeníkově patří 

každoročně Velikonoční neděle běžcům. 
Již tradičně se v tomto termínu koná běh 
Jarmily Kratochvílové. Letos se uskuteč-
nil již 38. ročník. Trať dlouhá 15 km vede 
kopcovitým terénem po okolí města. Na 
start hlavního závodu se letos postavilo 
121 amatérských i profesionálních běžců. 
Absolutní pořadí ovládli v ženské i muž-
ské kategorii závodníci z Keni. Vítěz pro-
ťal pomyslnou cílovou pásku v čase 46:12. 
Náš spolek TJ Sokol Vlkaneč  v hlavním 
závodě reprezentovali Miloš Rajdl a Moni-
ka Nováková. Oba trasu zdárně dokončili. 
Samotný závod byl doplněn lidovým bě-
hem, který je určen pro širokou veřejnost. 
Se svou délkou kolem jednoho kilometru 
je dostupný opravdu každému.  Přijďte 
v dalším ročníku nasát atmosféru této tra-
diční akce a svojí účastí podpořit dobrou 
věc.

A teď už tradiční informace, na které 
jste zvyklí. 

Dne 11. 5. 2024 uplynulo 20let od úmrtí
 pana Stanislava Kořínka z Kozohlod.
 Vzpomeňte s námi, kdo jste ho znali.

manželka a děti s rodinou

Vzpomínejte s námi
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Sportovní ples
Zatancovat na Sportovním plese jste si 

mohli v sobotu 9. března. Akce se vydařila, 
sál byl zaplněn. O půlnoční překvapení se 
tentokrát postaraly ženy. Jejich vystoupení 
bylo pestré, nápadité a ženy za něj sklidily 
velký potlesk. Po jejich vystoupení přišla 
na řadu tombola a snad každý byl potěšen 
nějakou výhrou. Fotbalisté využili ples pro 
veřejné ocenění těch, kteří na zimním sou-
středění uběhli Jizerskou padesátku. 

Kino pod střechou
V sobotu 23. března jste se mohli přijít 

podívat na film „Lítá v tom“. Účast nebyla 
příliš velká, ale je to další příležitost, kde 
se potkat a nabídnout občanům obce další 
možnosti aktivit.  

Fotbal
Tak tam byl začátek velmi rozpačitý. Po 

velmi intenzivní zimní přípravě, nepřišly 
takové výsledky, jaké se asi očekávaly. 
Hned první zápas se Žlebskými Chválo-
vicemi skončil výraznou prohrou a herní 
projev neodpovídal přípravnému úsilí. 
Nutno dodat, že terén hřiště byl po deštích 
hodně špatný. V dalších zápasech se stří-

dala výhra s prohrou. Nejhorší výsledek 
jsme utrpěli při zápase s Chotusicemi. Ale 
zdá, že je vše na dobré cestě. V sobotu 11. 
května nepřišla po výhře opět prohra, ale 
výsledkem 3:1 jsme získali další tři body 
a v tabulce jsme se posunuli na 8. místo. 
Zápasy s nejsilnějšími týmy nás teprve če-
kají, ale věřím, že dopadnou dobře. Naše 
prohry často nejsou dány kvalitním fotba-
lem protihráčů, ale neproměněním našich 
šancí. Poslední tři zápasy, kdy jsme dali 
11 gólů, ukázaly, že máme na to dosahovat 
kvalitních výsledků. 

Pálení čarodějnic
I tento rok jsme se rozhodli realizovat 

tuto akci. Až do poslední chvíle se nevě-
dělo, jestli bude hranice zapálena. Roli 
hrály zákazy, které se následně zmírnily, 
ale také velmi větrné počasí. Takže jsme 
řešili, jestli zapálit nebo nezapálit. Trochu 
mi to připomnělo scénu z filmu Slunce, se-
no...“se vemete, se nevemete“. Nakonec se 
vzali, i my jsme nakonec hranici zapálili. 
Vítr se trochu zmírnil a místní dobrovolní 
hasiči pomohli a byli připraveni na zásah. 
Naštěstí kromě oblévání vodou kolem hro-

mady z preventivních důvodů nebyl žádný 
další zásah potřeba. Součástí programu 
byly, jako každoročně,  různé aktivity pro 
děti. Všem, kteří pomáhali s přípravou, se 
samotnou realizací akce, děkujeme. 

Co nás čeká v dalších měsících?
Do půlky června nás čeká ještě několik 

fotbalových zápasů, ženy stále cvičí, začali 
se znovu scházet příznivci volejbalu a také 
se chystáme na vodáckou výpravu na řeku 
Sázavu do Soběšína. V neposlední řadě 
plánujeme na pátek 12. července letní zá-
bavu, kde nám zahraje kapela Za Notou. 

A snad máme všichni před sebou letní 
dovolenou. Přeji Vám, aby proběhla dle 
Vašich představ a vyšlo také počasí. Ne 
jako v tomto vtipu, kterým se s Vámi lou-
čím.

„Tak jsem se vrátil z dovolené.”
„A jaké bylo počasí?”
„Celkem dobré, pršelo jen dvakrát, jed-

nou sedm a podruhé pět dnů.” 
 

Bc. Stanislava Solařová, 
Vlkaneč

Tak tu máme jaro, zimní odpočinek nám 
skončil a těšíme se, co hezkého nám letní 
období přinese.

       Nejdříve se pojďme ohlédnout za 
uplynulým čtvrtletím, na činnost našeho 
sboru.

        V únoru jsme uspořádali tradiční 
maškarní ples. Zahrála kapela ,,Za notou“. 
Účast byla celkem ucházející, myslím, 
že se všichni dobře pobavili. Masek bylo 
mnoho, takže se bylo na co koukat.

Vyvrcholením plesu bylo vylosování bo-
haté tomboly, snad nikdo neodešel domů s 
prázdnou.

        V březnu jsme pro obecní úřad 
uspořádali brigádu na stavbu oplocenek. 
Akce byla zakončena opečením buřtů. Do-
dnes oplocenky stojí, nejspíš jsme odvedli 
kvalitní práci.

        Členové sboru se zúčastnili ve 
spolupráci s obecním úřadem akce ,, Den 
Země“. Každý ví, že tato akce je spojena s 
úklidem veřejných ploch v obcích i mimo 
ně. Sbírají se hlavně odpadky po nesluš-
ných lidech.

         U rybníku ,,Dolejšák“ jsme pokáce-
li a zlikvidovali dvě přerostlé thúje, které 
zasahovali do elektrického vedení.

         Při pálení čarodějnic byl náš sbor 

v pohotovosti, na místo bylo přistaveno po-
žární vozidlo a prostor kolem ohniště byl 
kropen, aby nedošlo k rozšíření ohně tam, 
kam by nemělo. Nikdo a nic neshořelo, 
takže akci považuji za zdárně provedenou.

        V jarních měsících už opět pro-
bíhají tréninky dětí, které mají před sebou 
soutěže ve svých kategoriích na různých 
místech našeho okresu. Od nejmenších, až 
po ty už více odrostlé, které nás už brzy 
budou doplňovat v dospěláckých kláních.

        Jinak naši strojníci – mechanici 
se stále věnují údržbě a opravě hasičské 
techniky, hlavně AVII, kterou na své stáří 
stále udržují v pojízdném stavu. My ostatní 

SDH Vlkaneč



SDH Kozohlody
Hasičský ples: V pátek  16.2.2024 jsme 

uspořádali hasičský ples. K tanci i k po-
slechu  hrála hudební skupina ECHO 91. 
Součástí plesu byla  i bohatá tombola, v níž 
byly velmi pěkné ceny. Výbor SDH Kozo-
hlody děkuje těmto sponzorům: Elektro 
Dvořák, STASTR 

Čáslav, Obecní úřad Vlkaneč,  ProVes - 
Obchod pro chovatele a pěstitele a členům 
SDH Kozohlody za dodání cen do tombo-
ly.

Oslava MDŽ: V sobotu 9. března 2024 
jsme opět uspořádali, pro ženy naší obce, 
oslavu Mezinárodního dne žen. Každá 
žena byla na oslavu hasiči  osobně pozvá-
na a při příchodu do sálu dostala od členů 
místního sboru hasičů květinu. Starosta 
hasičů přivítal přítomné ženy, poděkoval 
jim za jejich práci a každodenní starost o 

rodinu a popřál jim k jejich svátku. K  po-
slechu a k tanci hrála Malá venkovská 
dechovka. Součástí kulturního programu 
bylo i několik tanečních vystoupení taneč-
ní skupiny z Čáslavi, která se velmi líbila. 
Během odpoledne  bylo též podáno pohoš-
tění. Plný sál a spokojenost žen potvrdila 
zájem o tuto akci, a proto se připravuje 
oslava tohoto svátku i na příští rok.

Brigáda na pálení klestí: V sobotu 16. 
března jsme uspořádali brigádu na pálení 
klestí v obecním lese. Brigády se zúčast-
nilo 13 členů našeho sboru a odpracovali 
jsme 65 hodin.

Akce „Ukliďme Česko“: První dub-
novou sobotu jsme se zúčastnili akce na 
úklid veřejných prostranství. Provedli jsme 
úklid podél silnice na Přibyslavice a zpět 
po polní cestě do Kozohlod.

Pálení čarodějnic: Na 30. dubna čle-
nové našeho sboru plánovali pálení čaro-
dějnic. Pálení ohňů bylo krajským úřadem 
zakázáno a foukal velmi silný vítr, tudíž 
jsme od pálení upustili a opekli si pouze 
špekáčky.

Plánované akce:
• Účast na okrskové soutěži ve Vl-

kanči 19. května.                                                                                   
• Posezení pro občany obce                                    

13. července
• Účast na „Šebestěnickém stříkání“                      

10. srpna
• Babí léto 14. září

  František Klečák,
Kozohlody

jsme za to rádi a velmi jim fandíme.
       Moc  nás nepotěšilo, že letošní okrs-

ková soutěž v požárním útoku se konala v 
neděli, ale bohužel, tento termín vzešel z 
okrskové schůze jako jediný možný. Okrs-
ková soutěž se uskutečnila opět u nás, ve 
Vlkanči na sportovním hřišti 19. května 
od 9 hodin. Nasazení našich dvou družstev 
mužů bylo obrovské, každý se snažil, co 
mu síly stačily. Na první místo to nestači-
lo, ale druhé a čtvrté místo, svědčí o tom, 

že příprava na okrskové klání bohužel ne-
stačila na hasiče ze Šebestěnic, kteří letos 
zvítězili a získali na rok putovní pohár. Na 
soutěži předvedlo své dovednosti i jediné 
družstvo žen, a to žen z Vilémova. V tomto 
družstvu, soutěží i ženy z Vlkanče, kterým 
patří velké uznání za předvedený výkon. 
Nejhezčí bylo představení družstev dětí. 
V kategorii starších se prezentovala dvě 
družstva z Vlkanče na 1. místě. V katego-
rii mladších bylo družstev šest, družstva z 

Vlkanče na 2. a 3. místě. Počasí se celkem 
vydařilo, účast soutěžících i diváků byla 
nad očekávání.

Přejme si, aby se i další ročníky okrs-
kových soutěží v požárním útoku, těšily 
takovému zájmu veřejnosti jako letos.

Oldřich Novák,
Vlkaneč

Oslava MDŽ



10

SDH Přibyslavice

Na začátku února jsme provedli prořezá-
ní náletových dřevin pod veřejným osvět-
lením a za hasičskou zbrojnicí.

V půlce února byl uspořádán dětský kar-
neval, který se velmi vydařil.

Na začátku dubna byl proveden úklid 
obce a okolí.

V polovině dubna byla uskutečněna bri-
gáda v obecním lese na úklid roští po pro-
řezávce.

Na konci měsíce se konalo pálení čaro-
dějnic spojené s opékáním buřtů pro děti i 
dospělé. Akce se setkala s velkým zájmem 
dětí i dospělých.

Na 1. června připravujeme rybářské zá-
vody pro děti, spojené s dětským dnem.

Jiří Vančura,
Přibyslavice

Jarní zkoušky loveckých psů
V sobotu 4. května se v mysliveckém 

spolku DIANA Vlkaneč konaly jarní 
zkoušky loveckých psů. Bylo přihlášeno 
24 psů, z toho 16 ohařů a 8 ostatních ple-
men. Pejskům i vůdcům přálo pěkné poča-
sí, ale přesto dva pejsci ostatních plemen 
neuspěli. I to se stává. Zahájení i ukončení 
se uskutečnilo u myslivecké klubovny, kde 
bylo konečné vyhodnocení zkoušek a pře-
dání diplomů a cen. O dobré pohoštění na 
klubovně se nám postarala paní Monika 
Burianová.

Posedy voliéry
Do naší honitby jsme postavili dva nové 

posedy(kazatelny), které budou především 
sloužit pro odstřel černé zvěře(divočáků).

Dále jme do naší honitby zhotovili dvě 
voliéry na odchov a vypouštění bažantů. 
Pro tento účel jsme zakoupili chovné hejno 
bažantů. V této době se již malí bažantíci 
začínají líhnout.

Dětský den
V sobotu 22.června myslivecký spolek 

bude pořádat dětský den s myslivostí. Sraz 
dětí bude na myslivecké klubovně a čas 
bude ještě upřesněn a oznámen obvyklým 
způsobem.

Rybník Pálov
Na rybník Pálov byl zahájen prodej po-

volenek u pana Václava Jonáše mladšího. 
Rybník byl doplněn o sto kilo pěkných 
kaprů.

Vladimír Burian,
Vlkaneč

MS Diana Vlkaneč
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Právě prožíváme jedno z nejkrásnějších 
ročních období. Pohled na bující přírodu, 
zrození nového života, radostný zpěv ptá-
ků a vše, co k jaru patří naplňuje lidskou 
mysl radostí a pozitivním myšlením. I 
když letošní uspěchané jaro s následnými 
nočními mrazy napáchalo mnoho škody 
na celé vegetaci. Ovocné stromy nemají 
takovou regenerační schopnost, aby obno-
vily poškozené květy, tak zůstanou některé 
stromy bez plodů nebo pouze s minimální 
úrodou. Tak např. vinná réva tuto schop-
nost má a ze spících oček vyrazí nové le-
torosty i s květy. Květenství je sice menší 
a hrozny dozrají o něco později, ale vždy 
něco ochutnáme. V našem kraji sázíme 
vždy ty nejranější odrůdy z důvodu dozrá-
vání. Pakliže se rozhodneme pro výsadbu, 
vybíráme vždy ze stolních odrůd s dobou 
dozrávání v první polovině srpna. I když 
krajina kolem nás rok od roku vysychá 
stále ještě máme možnost nasekat trávu 
či usušit seno pro naše zvířátka. Všichni 
chovatelé vědí, že dobré seno je základ 
pro všechny býložravce, ale krmit celý 
rok senem je pro chovatele snazší, ale pro 
konzumenta ne zrovna nejlepší. Zvlášť na 
jaře, kdy je tráva čistá a šťavnatá, králíci 
ji s chutí konzumují a je to vidět na pří-
růstcích a na jejich vitalitě. Každý má na 
složení krmné dávky svůj názor. Mně se 
osvědčilo toto složení: ráno dávám seno 
a vodu, vodu jednou týdně mírně osolit a 
jednou za tři týdny přidat do vody Supervit 
dle návodu, v poledne kousek pečiva, či 
tvrdého chleba, odpoledne čerstvou trávu, 
večer trochu ječmene a na noc trochu gra-
nulí (pro samice s mladými – granule pro 
kojící samice). Jakmile králíčata začnou 
samostatně pít, dávám přípravek proti kok-
cidióze ESB dle návodu, a to samé opakuji 
asi čtrnáct dní před plánovaným odstavem 
králíčat. Předejdeme tak zbytečně velkým 
ztrátám. Samozřejmě nezapomínáme na 
čistotu a nutnou vakcinaci proti moru a 

myxomatóze. 
   Slepičky nesou jako o závod, a proto 

jim věnujeme zvýšenou pozornost. Samot-
ná pšenice bohužel nestačí, mohlo by u 
nich dojít k tělesnému vyčerpání a zvýšené 
náchylnosti k různým chorobám. Dosta-
tek čisté a chladné vody je samozřejmostí. 
Vodu můžeme čas od času mírně osolit a 
přidat Supervit pro drůbež dle návodu. Do 
míchanice můžeme přidat zbytky z kuchy-
ně, vařené brambory, ječný šrot, směs pro 
nosnice, rozmočený chléb či staré pečivo, 
nějakou olejninu, lze přidat různé mine-
rální a vitamínové prostředky a nadrobno 
nakrájené kopřivy. Tím udržíme nosnice 
v dobré zdravotní kondici a výborné snáš-
ce. 

   Holubi, pakliže je nechováme ve volié-
ře ale volně se slepicemi, nepotřebují nijak 
zvlášť naši péči. Dbáme pouze na čistotu 
hnízd. Po každém vylétnutí holoubat krbec 
dokonale vyčistíme. Holubi se nenechají 
od jídelního stolu odstrčit a uklidí vše, co 
slepice rozházely. 

   Na rozmary letošního jara nejvíce 
doplatily naše včelky. Řepka rozkvetla 
současně s ovocnými stromy. Včely prů-
zkumnice, které určují směr, vzdálenost 
a vydatnost snůšky svým dorozumívacím 
tanečkem, kterým rozechvějí plást, upřed-
nostnily řepku. Vydatnost řepky je asi 400 
kg/ha, ovocné stromy mají asi 1/3. Jelikož 
letošní zima byla velice mírná, a tím vhod-
ná pro množení roztoče Warroa Jacobsoni, 
je nutné provádět celoroční monitoring vý-
skytu. Za několik dnů se přiblíží letní slu-
novrat, který nám oznámí čas příprav na 
zimu. Nám lidem léto začíná, ale moudrá 
matka příroda pracuje vždy s předstihem 
a nic nenechává na poslední chvíli. Stromy 
ukončily svůj růst, aby letorosty měly čas 
vyzrát (zdřevnatět), aby přes zimu nezmr-
zly, květné a listové pupeny na následují-
cí rok se dostatečně zásobí asimiláty, aby 
v následujícím roce byly životaschopné 

Koutek chovatele

a svůj povrch potáhnou izolační a desin-
fekční látkou až přijdou nevlídné, vlhké a 
chladné dny, aby nebyly napadeny plísněmi 
či hnilobou. To samé udělají včelky, Matka 
omezuje kladení, vytrácí se stavební pud, 
včely začínají tmelit různé netěsnosti v úle, 
přinášejí více propolisu, sladinu ukládají 
více kolem plodu, ne už nad něj, začnou vy-
hánět trubce a odříznou je od zásob a potom 
zesláblé hladem z úlu vynesou. Zesláblí 
trubci už nejsou schopni vrátit se zpět do 
úlu. Po druhém medobraní – pakliže něja-
ké letos bude, nezapomeneme vložit do úlu 
gabonové pásky. Odstraníme nedostavěné 
a panenské plásty a nahradíme je plásty 
žemlové barvy určené pro krmení. Krme-
ní započneme ihned po vytočení druhého 
medu, v té době se rodí dlouhověké včely, 
nemůžeme si dovolit  přestávku v kladení 
matky. Matka reaguje na stav zásob v úle 
a pakliže klesne stav zásob pod 7 kg a není 
pravidelný přísun sladiny, tak omezí kla-
dení. Včely narozené v září a později jsou 
krátko žijící, a tím pádem ve včelstvu ne-
mají význam a jsou spíš na obtíž. Abychom 
nekončili pesimisticky, pro nás léto teprve 
začne, těm nejmenším přejeme krásné a 
bezstarostné prázdniny a všem ostatním 
příjemně strávené léto, čas dovolených plný 
příjemných setkání s přáteli a známými a 
na letních slavnostech se všemi nashleda-
nou, se těší Chovatelé. 

    J o s e f 
Rejnek,

Vlkaneč

farnost

Velikonoce dnes.
Milý čtenáři,

  Velikonoce dneška jsou událostí spoje-
nou především s pomlázkou, kdy chlapci 
chodí na šmerkust za děvčaty, ale také jsou 
Velikonoce spojeny s dnem volna. Nejde 
se do práce. Bohužel to poslední, co si s 
Velikonocemi spojíme je i - u mladistvých 
- nadměrná konzumace alkoholu spojená 
s návštěvami děvčat. Možná, že vás pod-
ceňuji, a v tom případě se omlouvám, ale 
moc dalších věcí si s Velikonocemi asi ne-

spojíme. Mě se to zdá škoda.
  Možná, že větší obsah známe pod po-

jmem dnešní doba. Začnu výčtem toho, co 
moc dobré není. Mnozí se domnívají, že 
je dobré, když se svět točí kolem jedince, 
když se lidé nedohodnou, dokonce když 
nemají o dohodu zájem, když si druhé ku-
pují sliby, když se starají sami o sebe, když 
nedodržují rozhodnutí představeného, 
když myslí pouze na druhé lidi, ale ne na 
všechny, ale pouze na ty, kteří jim něco dá-
vají a podobně. Bohužel se s tím nesetká-
váme pouze u lidí „obyčejných“, ale také u 
politiků. Tam je to o to horší, že snadněji 
my níže postavení podléháme myšlence, 
že to výše popsané chování je normální. Z 

toho vznikají další nenormálnosti, které za 
nenormální my ještě posuzujeme, ale další 
generace je, ze stejných důvodů jako máme 
my, když nenormální věci považují za nor-
mální, budou také považovat. V dnešním 
světě se nedějí jenom věci špatné. Jsme 
svědky oběti, kdy rodiče se obětavě sta-
rají o děti nemocné, kdy hasiči, policisté, 
zdravotníci jsou ochotni pomáhat, i když 
je to stojí oběti. Setkáváme se s lidmi, kteří 
víc myslí na druhé než na sebe, kteří jsou 
ochotni pomoci těm, kdo jsou ve větší nou-
zi než oni sami například úsměvem, tím že 
dají někomu najíst, že navštíví nemocné, 
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usmějí se na zkroušeného, povzbudí malo-
myslného, zadrží ruku poškozujícího dru-
hého, sáhnou do peněženky, aby pomohli 
tomu, komu nemohou posloužit výše zmí-

něnými způsoby.
  Jsou Velikonoce spojeny s druhým od-

stavcem? Zcela jistě ano. Velikonoce likvi-
dují moc zla a přinášejí nová dobra a na-
plňují dobra současná. Druhý odstavec je 
spojen také s pojmem kříž. Je to kříž, který 
ničí zlo, naplňuje dobra časná, která dostá-
vají hodnotu věčnou a znova otevírá nebe, 
které Adam a Eva hříchem v ráji zavřeli.  
Nedělá to jako nástroj smrti kohokoliv, ale 
pouze Ježíše Krista. On nesmrtelný Bůh 
vzal na sebe podobu služebníka, lidskou 
podobu, aby mohl za nás zemřít, a tak zničit 
smrt a vstát z mrtvých, aby obnovil život. 
Co tím vším dělá. Myslí na nás, ne na sebe, 
myslí na Otce, opět upozadňuje sebe, koná 
dobro, mnoho je jeho zázraků, ale také 
nás učí cestě k Otci, dává nám svůj život, 
kdykoliv je schopen nás přijmout navzdory 

tomu, že je unavený, má právo na odpoči-
nek, nedaří se mu atd. To, čím jsme měli 
trpět my, vzal na sebe a to dobré, co zís-
kal, dal nám. Jsem si vědom, že toto může 
pouze Bůh. My to ze své síly nedokážeme. 
Jsme schopni tak jednat jedině z důvodů 
spojení s Kristem, který nám umožnil žít s 
Ním. Je na nás, abychom chtěli žít jako On. 
Možná se nám to bude zdát nepraktické, 
nepatřičné pro naši dobu. Spíše nám Bůh 
ukazuje skrze dnešní svět, že nepraktické 
je žít podle první části druhého odstavce. 
Přeji vám, drazí čtenáři, abyste neposuzo-
vali druhé lidi podle toho, co vám dají – 
pokud vám nenabízejí samotného Krista -, 
ale podle toho, jak oni sami touží přijmout 
Krista do svého života. Kéž byste odmítali 
ty, kteří vám slibují život na dluh, který za-
platí někdo jiný, ale přijímali ty, kteří vás 

vedou cestou skromnosti a kříže.
  

Vše dobré Vám přeje, modlí se za Vás a 
žehná Vám Petr Tobek, kněz Kristův.

Benefiční koncert Kozohlody

Jakub Čermák (Cermaque) přijal pozvá-
ní, na další z cyklu benefičních koncertů 
na podporu opravy kostela Všech svatých 
v Kozohlodech. Krátce po tom, co si Jakub 

v podmockém potoce umyl nohy, fyzik se 
zamyslel, farář pookřál, rozezněly se písně 

folklorní z jeho autorské tvorby.
Výtěžek z akce byl 1 200 Kč který je na 

transparentním účtu farnosti. Všem zú-
častněným a dárcům děkujeme.“

Tereza Semrádová

Kombinovaná spotřeba a emise CO 2 vozu Škoda Kodiaq a Superb: 4,9-8,2 l/ 100 km, 119-187 g/km

Ilustrativní f otografie

Otestujte nové modely  
Škoda Kodiaq a Superb

Jeníkovská 1815
Čáslav

8. 6. 2024
9 - 13 hod.

Kd e : Kd y :

Tradičně proběhne i dětský den s bohatým programem.
Pro všechny bude připraveno drobné občerstvení. 
Těšíme se na společné setkání.

Přijďte detailně prozkoumat nové modely během testovacích
jízd a dopřejte si jedinečný řidičský zážitek.

Otestujte nové modely  
ŠŠkkooddaa  KKooddiiaaqq  aa  SSuuppeerrbb

Tradičně proběhne i dětský den s bohatým programem.
Pro všechny bude připraveno drobné občerstvení.
 
Těšíme se na společné setkání.

Jeníkovská 1815
Čáslav

Kd e :
8. 6. 2024
9 - 13 hod.

Kd y :

Přijďte detailně prozkoumat nové modely během testovacích jízd a dopřejte si jedinečný řidičský zážitek.

INZERCE

Paškál, symbol Krista zmrtvýchvstalého



Druhy vozidel:
• Motocykl
• Osobní automobil
• Nákladní automobil do 3,5t
• Pøípojné vozidlo kategorie O1, O2

• Traktor
• Pøípojné vozidlo traktorové 
• Pracovní stroj

Typy technických prohlídek:
• Pravidelná
• Opakovaná
• Pøed registrací - dovozy vozidel
• Pøed schválením tech. zpùsobilosti
• Evidenèní kontrola
• Historická vozidla

STK ZÁSMUKY
Na Pile 611, 281 44 Zásmuky

PROVOZNÍ DOBA:
Po - Èt: 6:30 - 17:30 hod
Pá: 6:30 - 13:00 hod
So, Ne, Svátky: zavøeno

Tel: 601 207 503, 601 207 500
email: info@stkzasmuky.cz
email: veterani@stkzasmuky.cz
www.stkzasmuky.cz

Tělocvičná jednota Sokol Golčův Jeníkov 
bude během měsíců září až prosinec 2024 pořádat 

TANEČNÍ KURZ 
      PRO MLÁDEŽ 2024 

 

Výuka tance a společenského chování 
proběhne v místní sokolovně v Golčově Jeníkově. 

kurzovné – jednotlivci: 2000 Kč 
gardenka: 400 Kč 

kurzovné – celý pár: 3500 Kč (2 x 1750 Kč) 
zápis a úhrada kurzovného: 

na Městském úřadě Golčův Jeníkov 
u paní Ing. L. Nesládkové (tel. 569 435 311) 

 

 

 

taneční kurzy – září–prosinec 2024 – pátek navečer 





Povinné údaje: Název periodického tisku: Zpravodaj obce Vlkaneč / Četnost vydání: čtvrtletník / Regio-
nální mutace: nejsou / Místo vydaní: obec Vlkaneč / Číslo a den vydání: vydání 1. června 2024 / Evidenč-
ní číslo: MK ČR E 18039 / Název, sídlo a identifikační číslo vydavatele: Obecní úřad Vlkaneč, Vlkaneč 
20, 285 64 Vlkaneč, IČ -00236608, DIČ-CZ00236608.
Redakční rada: redaktor Václav Vágner, za SDH Kozohlody František Klečák, za SPOZ, ZŠ a MŠ Vlka-
neč Mgr. Marcela Formánková, za SDH Přibyslavice Jiří Vančura, za SDH Vlkaneč Oldřich Novák, za 
TJ Sokol Vlkaneč Stanislava Solařová, za MS Diana Vlkaneč Vladimír Burian, za ČSCH Vlkaneč Josef 
Rejnek, za Kulturní komisi OÚ Vlkaneč Martina Nováková. Kontakt – e-mail: ou@vlkanec.cz., tel.: 327 
391 106.

1.6.
22.6.
23.6.

12.7.
13.7.

10.8.
24.8.
31.8.

7.9.
14.9.

28.10.

31.10.
říjen

PŘEHLED PLÁNOVANÝCH AKCÍ červen - říjen 2024
Rybářské závody- rybník „Zadraha „ pořádá SDH Přibyslavice
Dětský den s myslivosti – Vlkaneč, pořádá MS Diana  z.s. ve spolupráci ZO ČSCH Vlkaneč
Školní akademie  ve 14 hodin v sále Pohostinství Vlkaneč, pořádá ZŠ Vlkaneč

Závěrečné slovo šéfredaktora

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,

máme za sebou téměř 
první polovinu roku 2024 
a před sebou blížící se konec 

školního roku.
Za celou redakci Vám chci popřát 

klidně strávené prázdniny a mnoho 
zážitků o dovolených.

S mnohými z Vás se těším na 
společné setkání při  Letních 
slavnostech,  které se letos budou 

konat 31. srpna 2024. Bude 
připravený bohatý program, tak se 
přijďte podívat a užít si zakončení 
prázdnin.

Václav Vágner, Vlkaneč

VII. Velké rodeo, pořádá Ranč Dalu v Kozohlodech
Letní grilování - Přibyslavice pohostinství Pod Lípou, pořádá SDH Přibyslavice
Letní slavnosti - hřiště Vlkaneč, pořádá Obec Vlkaneč

- 30.10. 2024 - Podzimní westernové soustředění s koňmi, pořádá Ranč Dalu v Kozo-
hlodech
Halloween pořádá ZŠ Vlkaneč
Drakiáda, pořádá Obec Vlkaneč ve spolupráci TJ Sokol Vlkaneč

Westernové rychlostní závody, pořádá Ranč Dalu v Kozohlodech
Babí léto v Kozohlodech, pořádá SDH Kozohlody

Letní taneční zábava, hraje „Za notou“ – hřiště Vlkaneč, pořádá TJ Sokol Vlkaneč  z.s.
Posezení pro občany obce, pořádá SDH Kozohlody




